
UCHWAŁA Nr XI/94/07 
RADY MIEJSKIEJ W BOBOLICACH 

z dnia 27 sierpnia 2007 r. 

w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników 

     Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. 
U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) oraz art. 160 i art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 
2001 r. - Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. Nr 98, poz. 1070 z późn. zm.) 

Rada Miejska w Bobolicach uchwala, co następuje: 

     § 1 Powołuje się Zespół do wyboru ławników na kadencję w latach 2008 - 2012 w składzie: 

1) Mieczysława Brzoza - Przewodniczący Zespołu, 
2) Krystyna Dobrzańska - Członek Zespołu, 
3) Ewelina Szymańska - Członek Zespołu, 

    § 2 Zadaniem Zespołu jest ocena zgłoszonych kandydatur na ławników oraz przedstawienie na 
sesji Rady Gminy swojej opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie 
spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 

    § 3 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Komenatrz 

Wybór ławników został powierzony wyłącznie radom gmin z terenu działania poszczególnych 
sądów rejonowych i okręgowych. Wybory przygotowują gminy jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rządowej. Zasady i tryb zgłaszania kandydatów określa u.s.p. Prawo o ustroju 
sądów powszechnych także wskazuje, kto może zostać wybrany ławnikiem. Rada gminy jest 
zobowiązana bezwzględnie przestrzegać tych regulacji. 

Przed przystąpieniem do wyborów rada miejska powołuje zespół, który przedstawia na sesji 
rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia 
przez nich wymogów określonych w ustawie. Taki zespół nie jest komisją rady i nie musi się 
składać z radnych. W zasadzie zespół nie powinien się składać z radnych. Radni będą oceniali 
kandydatów podczas wyboru, a zespół powinien składać się z osób, które mogą służyć radnym 
fachową wiedzą na temat funkcjonowania wymiaru sprawiedliwości, a może także psychologii, 
żeby ocenić przydatność kandydatów na funkcję ławnika. Oczywiście nie byłoby wskazane, aby 
w takim zespole zasiadali sędziowie. 

Zespół powinien zapoznać się ze wszystkimi kandydaturami i wyrazić swoją opinię o każdej 
kandydaturze, aby ułatwić radnym podjęcie decyzji. Opinia ta nie powinna się ograniczać do 
stwierdzenia, czy kandydat spełnia wymogi ustawowe. Opinia zespołu nie jest dla radnych 
wiążąca. Nie ma przeszkód, aby opinię o kandydatach wyraziła także odpowiednia komisja rady. 
Brak opinii zespołu może być przyczyną uchylenia uchwały o wyborze ławników. 
 
 

 

 


